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ní. Program pak pokračoval jako vždy do pozdních 

nočních hodin za hasičárnou a na stráni, kde nechy-

běly kolotoče a další atrakce, pro dobrou náladu zde 

vyhrávala kapela Martina Čarného, připraveny byly 

stánky s nejrůznějším občerstvením a po setmění 
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připravuje se 
na červenec a srpen

Pouť ke kapli sv. Máří,  

Kamenické letní slavnosti

sobota 22. července

Březovská metalová noc

sobota 26. srpna

Setkání Březových

Brezová pod Bradlom (SR)

Tradiční stavění májky proběhlo i letos podle za-

vedeného scénáře. 30. dubna v odpoledních ho-

dinách na náměstí vyhrávala dechová hudba, 

představily se mažoretky, zarejdily si čarodějnice, ná-

sledoval příchod členů SDH s nazdobenou májkou 

a samozřejmě její vztyčení včetně řádného ukotve-

stavění máje 2017

pokračování na str. 2

Oslava Dne dětí aneb Zpátky do středověku!

u Oslavu Dne Dětí, tentOkrát tematicky zaměřenOu na střeDOvěk, připravila kulturní kOmise 
města na neDěli 28. května. prOgram prObíhal v ODpOleDních hODinách v amfiteátru kD a mfc 
a blíže se k akci vrátíme v příštím vyDání.
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vat. Pevně věříme, že jejich elán a chuť připravovat 

tuto jarní slavnost jim vydrží i v dalších letech. čekal na návštěvníky pěkný ohňostroj. Novinkou 

byla změna umístění vatry pro tradiční upálení čaro-

dějnice. Přes určité obavy se potvrdilo, že s novými 

prostory nebyl žádný problém a přestože oheň ne-

byl takových rozměrů, na jaké jsme byli léta zvyklí, 

splnil svůj účel... Z bezpečnostních důvodů bylo též 

nutno posunout prostor pro odpálení ohňostroje, 

ale i to se podařilo zvládnout. 

Velké poděkování a pochvalu zaslouží nová sestava 

malých březovských mažoretek pod vedením Mgr. 

Hany Kadlecové, dále pracovníci MH a samozřejmě 

naši dobrovolní hasiči, bez jejichž nasazení by neby-

lo možno tuto věhlasnou a tradiční akci zorganizo-

spOlečenská 
krOnika

jubileum 
Oslavili:

Květen:

Václav Fečo

Milan Švábek

navžDy nás 
opustili...

Klára Bryknarová
Lenka Nováková

víte, že...
...3. května proběhlo na městském 

úřadu v Sokolově další kolo 

jednání k územnímu plánu 

Březové, tentokrát za účasti 

pracovnice krajského úřadu, 

do jejíž kompetence patří 

ochrana zemědělského půdního 

fondu? Byla vyjasněna celá řada 

připomínek, které k našemu 

územnímu plánu tento orgán 

vznesl.

...4. května proběhlo další 

z řady jednání ke stávajícímu 

a budoucímu provozu a ceně 

jízdného MHD Sokolov, kde 

zástupci města Sokolov mj. 

prezentovali nespokojenost 

s úrovní provozu autobusů, 

s údajným nedodržováním tzv. 

grafikonu, s čistotou a pořádkem 

v autobusech aj.? Co se týče 

ceny jízdného MHD, v současné 

době se dále sleduje vývoj tržeb 

po úpravách tarifů a s konečnou 

platností bude rozhodnuto až 

po vyhodnocení 1. pololetí.

...9. května proběhlo 

v karlovarském městském divadle 

vyhodnocení sportovců roku 2016 

Karlovarského kraje? Za město 

pokračování ze str. 1 

pokračování na str. 3

stavění máje 2017

kácení máje 26. května 2017 v obrazech
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Březová se akce zúčastnil 

místostarosta p. Jiříček. Jedním 

z vyhodnocených byl březovský 

občan Daniel Krhut, který patří 

mezi světovou elitu v karate.

...10. května se uskutečnilo další 

jednání týkající se příprav letošního 

Krimifestu? V současné době je 

již schválen konkrétní program, 

který budou tvořit přednášky, 

výstava historické i současné 

techniky, koncert věhlasného 

souboru pražské hradní stráže se 

známými interprety (v jednání 

je zpěvák Tomáš Savka), a již 

se připravují konkrétní filmové 

tituly, které budou během týdne 

prezentovány. Tato výjimečná 

akce v historii Březové se uskuteční 

v listopadu tohoto roku.

...proběhla také řada schůzek 

organizačního výboru k oslavám 

50. let březovského fotbalu? 

Dohodnuté již je celé organizační 

zabezpečení akce a jedná se 

přitom o úkol vskutku nelehký, 

neboť je třeba zajistit zejména 

organizaci zápasu s fotbalovými 

internacionály, kterému však 

bude předcházet turnaj zástupců 

různých ročníků březovských 

fotbalistů, postarat se bude třeba 

o sociální zázemí, občerstvení, 

předání plaket a čestných uznání 

za dlouhodobé působení u klubu 

atd... 

...MAS Sokolovsko v současné 

době intenzivně pracuje 

na přijímání žádostí o dotace dle 

aktuálních vyhlášených výzev? 

Případní žadatelé se vše potřebné 

mohou dozvědět z internetových 

stránek MAS Sokolovsko (mas-

sokolovsko.eu).

...proběhla koordinační schůzka 

týkající se plánovaného festivalu 

dechových hudeb, který se 

uskuteční v amfiteátru  KD a MFC 

24. června? Letos půjde už o druhý 

ročník. Pořadatelé chtějí navázat 

na historickou tradici někdejších 

pokračování na str. 4

vítání nOvých občánků 20. května

seniOrská březOvská Desítka 20. května

u karel smOlík, karOlína kOžíškOvá, Jan skOkOv a eliška škOpOvá 

u viktOrie lehnerOvá, anna kapOunkOvá, Jana štísOvá a anna lengyel

u nela kOčická, sOnJa vacátkOvá, antOnín zens a Jan hOlinka
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festivalů dětských dechovek, 

nyní však již půjde  o klasické 

„dospělé“ dechovky a muzikanty 

působící v našem regionu. Není 

bez zajímavosti, že svůj velký 

soubor přiveze p. Zdeněk Tlučhoř, 

který v 60. a 70. letech vychovával 

březovské muzikanty a nyní 

působí jako ředitel ZUŠ A. M. 

Buxton v Úpici.

...se snad již podařilo vyřešit 

problém s budoucím 

provozováním rudolecké 

hospody? Rada města již schválila 

nového nájemce, který má velké 

zkušenosti s provozováním 

hostinské činnosti. Reálný 

předpoklad otevření hospůdky 

je u příležitosti konání tamního 

hudebního festivalu dne 17. 

června.

...obec Šabina využila hned 

19. května naše starší pódium, 

které jí město Březová nedávno 

odprodalo, k uskutečnění kulturní 

akce – koncertu skupiny Argema?

...radnice již obdržela reakci ŘSD 

týkající se využívání prostoru 

u kruhového objezdu u příjezdu 

do města? Řada občanů totiž 

právem kritizovala nevábný 

pohled na stávající haldy štěpek 

atd. Bohužel stávající územní 

plán v tomto prostoru umožňuje 

výstavbu oplocení, a tedy stávající 

způsob užívání nevylučuje. 

Nicméně zástupce ŘSD přislíbil, že 

v prostoru dojde v dohledné době 

k ozelenění. Bohužel nadále platí, 

že zde silničáři chtějí provozovat 

deponii štěpek či materiálu 

a techniky pro provoz dálnice. 

Radnice nicméně hodlá dále 

reagovat, protože platný územní 

plán stanovuje v této lokalitě 

zejména clonící a ochrannou 

zeleň. 

...již bylo vyhodnoceno 

technické a ekonomické řešení 

odkanalizování budovy FK 

Olympie? Náklady by se měly 

pokračování na str. 5

Slibovaná digitalizace kina Admira, kterou město 

financuje za podpory Státního fondu kinemato-

grafie, byla zahájena v pondělí 15. května. Během 

týdne došlo k výměně nového plátna, které je již 

připraveno i na případné budoucí pořízení 3D 

technologie, a dále k instalaci nového DCI projek-

toru i nového kino-serveru.

V následujících týdnech dojde k propojení všech 

systémů (ovládání kina, osvětlení i zvukového sys-

tému Dolby Surround 7.1) a registraci kina Admira 

u zahraničních i tuzemských distributorů jako no-

vého digitálního kina. V průběhu června dojde také 

ke spuštění nového webu Kulturního domu a MFC, 

v kině aDmira probíhá digitalizace, od srpna 
budou k vidění i filmové premiéry

kde budou možné také online rezervace a nákupy 

vstupenek z pohodlí domova nejen na kino, ale 

také na divadla či jiné podobné akce. 

První promítání kina je předběžně plánované 

na čtvrtek 17. srpna, kdy bude mít celorepubliko-

vou premiéru nový český dramatický a válečný film 

„Po strništi bos“. Spolu s novou technologií se Bře-

zová zařadí ke dvěma digitálním kinům v okrese, 

a to k sokolovské Alfě a chodovskému KASSu. 

Mgr. Michal Bedeč

vedoucí KD a MFC Březová

schůzka s pOlicií ČR a MP Sokolov

Setkání vedení radnice s Policií Sokolov-venkov 

a Městskou policií Sokolov se konalo dne 22. května. 

Na schůzce byla projednána spolupráce při konání 

Kácení májky na Březové a v Kamenici a též při MDD, 

účastníci vyhodnotili průběh akce Stavění májky 

a zástupci radnice informovali o probíhající rekon-

strukci hospody v Kamenici a o zahájení výstavby 

rodinných domů na Výsluní. Projednány byly též 

běžné problémy ve městě řešené strážníkem měst-

ské policie.

letní tábOr Vránov se blíží!

Vážení rodiče, kamarádi táborníci a příznivci našich 

letních táborů!

Jaro nám konečně poskočilo, přímo se řítí směr léto 

a PRÁZDNINY. A to znamená, že se opět po roce 

všichni potkáme, celá parta kamarádů a dospěláků, 

na letním táboře na Vránově. Nemyslete si, že jen tak 

odpočíváme, přípravy jsou v plném proudu, máte se 

opravdu na co těšit. A co letos prožijeme???  A ne-

řekneme... Nechte se překvapit.

Všichni zúčastnění dostanou povolávací dopis 

na dobrodružnou cestu.

V letošním roce dochází k zásadní změně, co se 

týká přemístění na základnu na Vránově. Rodiče si 

své táborníky přivezou na Vránov sami a vyzvednou 

tamtéž. Předání Vašich dětí na Vránově v sobotu 1. 7. 

2017 mezi 15.00 a 16.00 hod., vyzvednutí ve čtvrtek 

13. 7. 2017 mezi 11.00 a 12.00 hod.

Za několik týdnů se na vás všechny moc těšíme.

Ahoj na Vránově 2017!

Za všechny dospěláky vedení tábora

Martina Nemethová a Jiřina Gogolová
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pohybovat kolem 100 tis. Kč 

a během letních prázdnin by 

měl být konečně tento problém 

vyřešen.

...radnice intenzivně hledá 

potencionálního dodavatele 

nového vleku na stráň? Ten 

stávající je na samé hranici 

životnosti a ve velmi špatném 

stavu je už mimo jiné i stávající 

tažné lano.

...je už v závěrečné fázi oprava 

hospůdky v Kamenici? Nyní 

se již  začíná montovat tzv. 

zdravotechnika, dokončuje se 

renovace nábytku a v dohledné 

době bude rada města schvalovat 

vyhlášení záměru pronájmu 

těchto prostor, ke kterým bude 

příslušet i malé přírodní posezení 

(protilehlá zahrádka).

...již bylo zrealizováno vodorovné 

dopravní značení křižovatky ulic 

Kamenická a Gen. Svobody? 

Dle požadavku příslušných 

silničních orgánů je v těchto 

dnech opravováno a doplňováno 

stávající vodorovné značení 

i v dalších částech města.

...se radnice snaží přesvědčit 

majitele komunikace, konkrétně 

křižovatky silnic Kamenice – Lobzy,  

aby zde byla provedena alespoň 

částečná oprava stávající silnice? 

Prozatím bohužel bezvýsledně, 

ale jeví se jako reálné, že bude 

oprava zahájena po realizaci 

1. etapy opravy silnice v části 

Arnoltov, na které se bude město 

Březová finančně podílet.

...postupnou generální obnovou 

projdou stávající výlepové 

plochy po městě? Zdá se, že jich 

je totiž zbytečně moc, hlavně 

při současných možnostech 

informování veřejnosti 

prostřednictvím dalších médií 

(informační SMS, sociální sítě atd.), 

takže bude jejich stav snížen, ale 

ty, co zůstanou zachovány, budou 

opraveny. 

pokračování na str. 6

vitalizace Rudolecké rokle“ a smlouvu o spolupráci 

mezi Integrovanou střední školou technickou a eko-

nomickou Sokolov a Základní školou Březová v rám-

ci projektu „Zůstaňte s námi po škole! Aneb rozvoj 

kompetencí žáků škol v Ústeckém a Karlovarském 

kraji“. Pak ještě RM odsouhlasila výjimku z počtu 

dětí ve třídě v Mateřské škole Komenského, úlevu 

na nájemném za měsíce červen–srpen 2017 v neby-

tovém prostoru – bowling Březová, ukončení proná-

jmu části nebytových prostor v čp. 138 na nám. Míru 

a záměr pronájmu těchto prostor.

Na vědomí pak RM vzala záznam z jednání pracovní 

skupiny k přípravě procesu provozování vodohos-

podářského majetku po 31. 12. 2020, zápisy z porad 

MAS Sokolovsko o.p.s., informace z jednání k provo-

zování MHD, informace k tvorbě nového územního 

plánu, výběr zhotovitele „Revitalizace veřejné zeleně 

města Březová II. etapa“ (T. Tlamka PROFIPARK), zápis 

z porady jednatelů Sokolovské vodárenské s.r.o., in-

formace k opravám místních komunikací v Březové 

a informace o dalším jednání ve věci koupě nemovi-

tostí v Kostelní Bříze.

Zastupitelé zasedali 29. května. Na programu měli 

1. úpravu rozpočtu v roce 2017, kterou odsouhlasili, 

poté projednali některé operace s pozemky, jak je 

doporučila rada města, a v závěru jednání se zabý-

vali nabídkou na odkup nemovitostí v Kostelní Bříze 

(areál bývalého zámečku s přilehlými pozemky), kte-

rou odsouhlasili akceptovat za předpokladu úhrady 

ceny na splátky rozloženými do čtyř let, s tím, že 

hned po první splátce bude podán návrh na vklad 

do katastru nemovitostí, aby město mohlo s tímto 

nemovitým majetkem dále operativně nakládat.

5. řádné zasedání Rady města Březová se konalo 

15. 5. 2017. Radní zkontrolovali plnění úkolů, v hlav-

ních zprávách pak připravili 5. zasedání ZM Březová, 

kterému zároveň doporučili schválit 1. rozpočtové 

opatření v roce 2017. Poté se seznámili se zápisy 

z výborů a komisí a na doporučení těchto svých po-

radních orgánů schválili rozdělení zlepšeného hos-

podářského výsledku zřízené příspěvkové organiza-

ce Mateřská škola Komenského, schválili poskytnutí 

individuální dotace na sportovní činnost, jmenovali 

do funkce předsedkyně komise sociální a zdravotní 

p. Danu Janurovou, v pěti případech schválili finanč-

ní příspěvek na krytí nákladů spojených s pohřbem 

rodinného příslušníka, schválili přidělení bytů v čp. 

213 a v čp. 121 a též finanční příspěvek u příležitosti 

narození dcery.

V různém pak změnili limit počtu pracovníků MěÚ 

v roce 2017 vzhledem ke vzniku nové pozice asi-

stentky vedoucího KD a MFC, schválili uzavření 

dohody o uznání a úhradě dluhu, podání žádosti 

o poskytnutí dotace z projektu Česká knihovna, 

vyřazení knih a AV nosičů z knižního fondu měst-

ské knihovny, poté odsouhlasili výměnu bytu v čp. 

120 a čp. 155, prodloužení pronájmu nebytových 

prostor (restaurace Budvarka), dále pronájem ne-

bytových prostor v Rudolci 34 (restaurace včetně 

bytové jednotky), schválili též ukončení nájemní 

smlouvy na části pozemků v k. ú. Březová a záměr 

pronájmu části pozemku v k. ú. Březová, doporučili 

ZM zrušit odprodej dvou pozemků v k. ú. Březová 

a změnit jej na pronájem na dobu určitou, dále ZM 

doporučili zrušení prodeje stavebního pozemku 

na Výsluní, schválili rovněž uzavření kupní smlouvy 

se Státním pozemkovým úřadem na 7,27 m3 dřeva, 

smlouvy o reklamě na akci „Rudolecký kotlík 2017“, 

uzavření dodatku ke smlouvě o dílo na akci „Březo-

vá – stavební úpravy garáží“, smlouvu na zhotovení 

projektové dokumentace pro realizaci projektu „Re-

z jeDnání zm a rm

pOchvalu zasluhují...

Rudolecký aktivista p. Gajdoš
který se obětavě angažuje při řešení problematiky 

občanského života v Rudolci a v neposlední řadě 

též pomáhá organizačně a ekonomicky zajistit 

dlouhodobě připravovaný tamní festival, dříve 

Rudolecký kotlík, letos již vzhledem k žánrové růz-

norodosti pořádaný pod názvem Hudební festival 

Rudolec. P. Gajdoš také spolupracuje s radnicí při 

plánování různorodých výhledových aktivit, inves-

tic, provozních záležitostí atd.

Aktivisté z Kamenice
kteří iniciovali pořádání místního kácení máje spoje-

ného s posezením, hudbou, a před touto slavností 

uspořádali též malý Den dětí.

Hledám paní
na úklid domácnosti

 v rodinném domu a na údržbu zahrady v Bře-

zové. Více informací na tel. č. 602 429 877.
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...na základě podnětu občanů 

bylo zlikvidováno torzo buňky 

u bývalého výcvikového prostoru 

kynologů? Přestože se nejedná 

o řešení stavu v našem správním 

území, zdejší cesta je využívána 

zejména březovskými občany, 

takže radnice k řešení tohoto 

stavu přistoupila.

...v letních měsících odjedou 

reprezentanti našeho města 

na tradiční Setkání Březových, 

a to tentokrát do Brezové pod 

Bradlom na Slovensku? Radnice 

již obdržela pozvánku, nyní se 

„ladí“ počty účastníků tradičních 

turnajů ve fotbale či v požárním 

sportu a slovenští pořadatelé též 

účastníky vyzvali k sestavení týmu 

pro vodní pólo.

knihovna připomíná 
významná výročí 

červen 2017
1. 6. 1942 zemřel Vladislav Vanču-

ra, spisovatel (nar. 23. 6. 1891) – 

Tři řeky, Rodina Horvatova, Jeze-

ro Ukereve, Josefína, Alchymista, 

Kubula a Kuba Kubikula, Rozmar-

né léto a jiné

6. 6. 1987 zemřel Eduard Petiška, 

spisovatel a básník, autor mnoha 

knih pro děti (nar. 14. 5. 1924) – O 

jabloňce, Jak krtek ke kalhotkám 

přišel, Birlibán, Čtení o hradech, 

zámcích a městech, Martínkova 

čítanka, Staré řecké báje a pověs-

tí, Pohádkový dědeček aj.

6. 6. 2007 zemřel Miroslav 

Smotlacha, mykolog, popularizá-

tor houbařství (nar. 22. 9. 1920), 

10

7. 6. 1882 se narodil Rudolf Těs-

nohlídek, spisovatel (zemř. 12. 1. 

1928) – Liška Bystrouška, Čimčirí-

nek a chlapci, Paví oko, Vrba zele-

ná, Poseidon, Cvrček na cestách, 

Kolonia Kutejsík aj.

7. 6. 1952 se narodil Václav Hude-

ček, houslista, 65

pokračování na str. 7

ci se ZUŠ Sokolov, pobočkou na Březové. Začátek 

koncertu je plánován na 16:30 hod. Hlavní červno-

vou akcí u nás bude zcela jistě Festival dechových 

hudeb Březová. Půjde již o 2. ročník, mezi účastníky 

budou opět domácí orchestr Březováček, Dechový 

orchestr mladých z Mariánských Lázní a nově také 

Dechový orchestr a mažoretky ZUŠ A. M. Buxton až 

z východočeské Úpice. Březovský orchestr dopro-

vodí svým vystoupením také Majorettes Kynšperk 

nad Ohří. Festival se koná v sobotu 24. 6. v amfite-

átru KD a MFC, začátek je od 14:00 hod. V případě 

nepříznivého počasí se akce přesouvá do sálu MFC. 

Vstupné je dobrovolné. Mediálními partnery akce 

jsou Sokolovský deník a Český rozhlas Plzeň. Kromě 

výše zmíněných akcí se v prostorách KD a MFC dále 

uskuteční besídka mateřské školy „Pasování prvňáč-

ků“ (22. 6.), divadelní představení souboru Lupínek 

s názvem „Sněhurka a sedm trpaslíků“, a to pro veřej-

nost i pro školy (25. 6., 26. 6.) nebo akce ZŠ „Poslední 

zvonění“ a zakončení školního roku 2017 (29. 6.).

Městská knihovna Březová chystá na měsíc červen 

dvě tradiční akce, konkrétně v pátek 2. 6. půjde 

o akci „Deváťáci čtou prvňáčkům“ a 15. 6. o „Pasová-

ní čtenářů“. 

Z nejnovějších událostí v KD a MFC lze zmínit např. 

již probíhající digitalizaci kina Admira a dále finišu-

jící přípravy 2. ročníku festivalu dechových hudeb 

v Březové. Pracuje se také na bluegrass festivalu Bře-

zová, který proběhne v amfiteátru v sobotu 2. září 

a představí se v něm několik bluegrassových skupin 

z Plzně nebo Karlových Varů. Samozřejmě pokračují 

přípravné práce na dalším ročníku KRIMIFESTU, kte-

rý se letos uskuteční na podzim. 

Mgr. Michal Bedeč 

vedoucí KD a MFC Březová

V květnu se v prostorách KD a MFC uskutečnila celá 

řada různorodých akcí. Od promítání v kině u příle-

žitosti oslavy Dne matek, přes besídku dětí z MŠ II, 

dále divadelní představení sokolovského souboru 

Konvalinky, až po další ročník březovského setkání 

plastikových modelářů nebo velkolepý středově-

ký Den dětí. K této velké akci se podrobně vrátíme 

v příštím vydání, spolu s vícero fotkami.

Začátkem června, konkrétně v úterý 6. 6. se v kino-

sále odehraje závěrečný koncert březovských muzi-

kantů každého věku. Akce je pořádána ve spoluprá-

cO nOvéhO v Kulturním domě a MFC? 
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12. 6. 1912 zemřel Zikmund Win-

ter, spisovatel a historik (nar. 27. 

12. 1846) – Nezbedný bakalář, 

Rozina Sebranec, V pasti, Kateři-

na zlé pověsti, Člověk zmařený a 

jiné

12. 6. 1932 se narodil Jiří Pištora, 

básník a literární kritik (zemř. 26. 

9. 1970), 85

17. 6. 1982 zemřel Zdeněk Kalis-

ta, spisovatel, básník, překladatel 

a historik (nar. 22. 7. 1900) – Diviš 

Černín, Josef Pekař, České baro-

ko, Kamarád Wolker, Cesty histo-

rikovy a další

20. 6. 1722 zemřel Kryštof Dien-

tzenhofer, německý stavitel a ar-

chitekt vrcholného baroka (nar. 

7. 7. 1655) – Loreta, Břevnovský 

klášter, Klášter Teplá, Vrtbovský 

palác, Štenberský palác aj.

20. 6. 1922 se narodil Josef Kemr, 

divadelní a filmový herec (zemř. 

15. 1. 1995) – S čerty nejsou žer-

ty, Anděl na horách, Šíleně smut-

ná princezna, Marečku, podejte 

mi pero aj.

22. 6. 1912 se narodil Vít Nejedlý, 

skladatel (zemř. 2. 1. 1945), 105

24. 6. 1947 se narodila Helena 

Vondráčková, zpěvačka – Píseň 

pro Rudolfa, Šíleně smutná prin-

cezna, R jako Helena, Příliš krásná 

dívka, Kameňák 2, Láska na inze-

rát a další

27. 6. 1967 se narodil Jan Hře-

bejk, režisér a scénárista – Šakalí 

léta, Pelíšky, Musíme si pomáhat, 

Horem pádem, Pupendo, Ka-

waskiho růže, Kráska v nesnázích, 

Zahradnictví aj. 

28. 6. 1912 zemřel Josef Václav 

Sládek, básník (nar. 27. 10. 1845) 

– Jiskry na moři, Na prahu ráje, 

Sluncem a stínem, V zimním 

slunci, Orel a skřivánek, Zlatý máj 

a jiné

29. 6. 1917 se narodil Josef Kai-

nar, básník a spisovatel (zemř. 16. 

11. 1971) – Nové mýty, Veliká lás-

ka, Nevídáno neslýcháno, Člově-

ka hořce mám rád a jiné

jících úkonů.

Do  soutěže o  postup se mohli zapojit žáci základ-

ních škol, víceletých gymnázií, členové místních 

skupin českého červeného kříže nebo dětské orga-

nizace vychovávající mládež, které spadají svou 

působností pod Oblastní spolek českého červeného 

kříže cheb.

Do  oblastního kola soutěže mladých zdravotníků 

se zapojilo 19 družstev ze základních škol v okresu 

cheb a sokolov.

výsledky smz 2017 okres sokolov:

I. stupeň ZŠ:

1. zš březová

na  pětičlenná družstva mladých zdravotníků letos 

čekaly život ohrožující stavy, poranění končetin či 

břicha a mnohé další. nechyběla ani obvazová tech-

nika či transport raněných. cílem soutěže je, aby si 

děti vyzkoušely poskytování první pomoci na  na-

maskovaných figurantech a především, aby obstály 

při pomoci druhému v reálném životě. O výsledcích 

rozhodují rozhodčí pomocí bodové škály za splnění 

úkolu. hodnotí se manipulace se zraněným, forma, 

způsob nebo účinnost provedených život zachraňu-

mlaDí zDravOtníci soutěžili o postup 
do regionálního kola
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výzva pro výtvarníky
Městská knihovna Březová připra-

vuje výstavu prací březovských 

dospělých autorů, která proběh-

ne v prostorách kulturního domu 

od října do prosince 2017. Prosíme 

výtvarníky z Březové a okolí o za-

půjčení děl na tuto výstavu. 

májka v rudolci

náklaďák 
na horní žitné

Březová, to není jen město. V ka-

tastrálním území města Březová 

je i bývalá obec Horní Žitná. Zbyly 

po ní jen základy stavení, stromy 

a několik pamětních křížů a ka-

menů vyčuhujících z bolševníku. 

Takto pochmurně vypadalo toto 

místo i v době, kdy jsem jej blíže 

poznal, v roce 1968.

Na polích kolem Žitné jezdily obil-

ní kombajny dlouho do noci, jak 

jim večerní rosa dovolovala. Ná-

klaďáky s plnými korbami žita se 

střídaly po dvou po třech v odvo-

zu obilí do sila. Protože státní stat-

ky neměly tolik odvozních aut a ze 

Žitné je k silu dobrých 25 km, mu-

sely vypomáhat s odvozem i urče-

né nezemědělské podniky, např. 

doly, stavby, silnice a elektrárna.

Mezi těmito „najatými“ odvozci byl 

jeden šofér filuta, který si umínil, 

že si trochu odpočine, že to bez-

pokračování na str. 9

Utkání se konalo ve Štruncových sadech, kde má 

domovský stadion fotbalový klub Viktoria Plzeň. 

Zde byl pro žáky škol připraven bohatý doprovodný 

program v podobě několika koncertů a vystoupení 

známých sportovců. Děti si mohly také vyzkoušet 

mnoho sportovních aktivit jako například lukostřel-

Dne 2. května 2017 bylo zahájeno ME žen do 17 let, 

které v letošním roce pořádá Česká republika. Naše 

škola měla díky zapojení do projektu „Česko sportu-

je“ jedinečnou možnost se zúčastnit prvního zápa-

su tohoto mistrovství, ve kterém se postavily české 

hráčky velmi silným Francouzkám.

(družstvo za 2. stupeň).

Na obě družstva jsme náležitě pyšní a mladšímu 

družstvu přejeme v dalším postupovém kole, které 

se bude konat v Plzni, mnoho zdaru a úspěchů.

Děvčatům gratulujeme za skvělou reprezentaci 

a vedoucím zdravotnického kroužku paní Petře 

Pšeničkové a paní Veronice Schubertové děkujeme 

za výbornou přípravu.

Za ZŠ J. Novotná

2. zš sokolov – běžecká

3. zš nové sedlo

ii. stupeň zš:

1. zš sokolov – rokycanova

2. zš březová

3. zš sokolov – běžecká

pořadatelem byl Oblastní spolek českého červené-

ho kříže cheb. akce se konala za  finanční podpory 

ministerstva zdravotnictví čr a města cheb. gene-

rálním mediálním partnerem akce byl nezávislý in-

formační portál živéchebsko.cz. Odměny pro vítěz-

ná družstva věnovalo zábavně vzdělávací centrum 

fantazie v sokolově a mirek vostrý.

Tisková zpráva ČČK Cheb

Za naši školu soutěžily dívky ve složení Adéla Pe-

routková, Eva Gregorková, Liliana Palečková, Kate-

řina Otoupalová a Justýna Francová (družstvo za 1. 

stupeň) a Eliška Horáková, Tereza Včeláková, Jesika 

Slišková, Hana Pospíšilová a Markéta Hříbalová 

mistrOvství evrOpy žen do 17 let Plzeň
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tak nikdo nepozná, když se někde 

„zašije“ místo ježdění. 

Jak si usmyslel, tak i udělal. Zajel 

s náklaďákem do bývalé vesnice 

Žitná, uhnul z cesty do bolševníku 

a jel asi 15 m bolševníkovou džun-

glí, a strnul!

Na udupaném místě mezi stromy 

a bolševníkem se na špinavých vo-

jenských celtách povalovalo asi 15 

mužských. Zarostlí vousama, obli-

čeje samý bolák, někteří bez košil 

a bot. Každý měl za pasem štíhlý 

bajonet a po ruce krátký samopal. 

Náš šofér překvapením vypnul 

motor a dál jen zíral. Dokonce se 

nechal v klidu zajmout několika 

otrhanci.

„Davaj chleb i sigarete!“, to bylo 

přivítání.

Z toho je nad slunce jasné, kdo ta 

skupina loupežníků je. Šofér dal, 

co měl u sebe, a slíbil všechno, co 

po něm chtěli a čemu svou školní 

ruštinou rozuměl.

Po chvíli vycouval. Aby si ule-

vil, musel to někomu sdělit, ale 

na druhou stranu se bál, aby 

z toho přeci jen neměl průšvih, že 

se chtěl ulít z práce. Proto o partě 

v bolševníku řekl jen agronomovi, 

mému tatínkovi, který slíbil, že se 

v tichosti o vše postará.

V této fázi, v půli měsíce září, jsem 

byl povolán k tomu případu já, 

abych se pokusil některé detaily 

překládat. Vždyť jsem se učil rušti-

nu desátým rokem.

Vyšlo najevo, že vojenská jednot-

ka dostala za úkol obsadit kótu 

Horní Žitná a setrvat do přícho-

du ostatních jednotek. „Ostatní“ 

na tuto jednotku zapomněli, ne-

boť již měsíc nemají spojení, jídlo, 

pití a cigarety. Šermovali kolem 

sebe bajonety, aby dali větší důraz 

na šišlavou hatmatilku, která jen 

vzdáleně připomínala to, co jsem 

se učil na základní, střední i vy-

soké škole. Taťka se svou znalostí 

poválečné hantýrky se s nimi lépe 

pokračování na str. 10

bu, lezení na umělé stěně, baseball, pétanque, cyk-

lodráhu a celou řadu dalších sportovních disciplín.

Žáci si většinu z nabízených aktivit sami vyzkoušeli 

a při utkání fandili jako o život spolu s dalšími de-

seti tisíci diváky na stadionu. Tento počet fanoušků 

představuje nový národní rekord v množství diváků 

na fotbalovém utkání žen. Naše škola je hrdá na to, 

že k tomuto rekordu přispěla svou účastí.

Za ZŠ P. Karmazínová
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V pátek 21. 4. se na naší škole vyučovalo netradičně. 

Mezinárodně slavený Den Země, který letos připa-

dl na sobotu 22. 4., si žáci 2. stupně připomněli již 

v pátek, a to formou různorodých aktivit. Nejprve 

spolu se svými třídními vyučujícími zhlédli vybrané 

dokumentární filmy týkající se ekologického země-

dělství. Následovala skupinová práce a ta děti pěk-

ně rozhýbala, jelikož hledání indicií a zpracovávání 

různých úkolů vztahujících se k ekologickému pěs-

tování a ekochovu zvířat vyžadovalo pohyb po ce-

lém 2. patře naší školy. Všechny skupiny se úkolů 

zhostily na výbornou. Poslední aktivitou konanou 

přímo ve škole bylo vaření vlastního sýra, zdravého 

a bez chemie. Všem třídám se sýr opravdu povedl, 

o čemž se každý mohl přesvědčit vlastní chutí. Celý 

příjemně strávený den zakončila procházka od školy 

Den Země – to bylo téma pátečního projektové-

ho vyučování. Tímto dnem jsme završili projekt 

Ekofarmář, který se proplétal celým školním rokem 

2016/2017.

Žáci 1. stupně první hodinu pracovali na výtvar-

ných dílech, nebo shlédli videa dokumentující práci 

na ekofarmě a společně s učitelem si o tomto téma-

tu povídali. Další vyučovací hodiny plnili různé úkoly 

na stanovištích. Zabývali se tříděním odpadu, vhazo-

vali správné kartičky s obrázky do popelnic na plast, 

papír, sklo a bioodpad. Řadili kartičky se správnou 

výrobou sýra, skládali puzzle různých druhů sýrů. 

Dalším stanovištěm byla včelka a její stavba těla. Po-

hybovou aktivitou bylo opylení květin. Na vlastní oči 

si prohlédli prosklený včelí úl a měli za úkol vyhle-

dat včelí královnu. Vylosovali si otázku, na kterou jim 

pan včelař odpověděl. Poprali se s kartičkami, kde si 

opakovali u domácích zvířat samce, samici a jejich 

mládě. A také je čekal úklid na ekofarmě: přenášení 

kozích bobků do kbelíku. 

Projekt splnil svůj účel. Celý den žáci strávili venku, 

všechny děti se se zájmem zapojily do připravených 

úkolů. Pochopily význam ekofarmářství a vytvořily si 

komplexnější pohled na svět kolem nás. Na závěr se 

děti ještě zasloužily o úklid města, prošly se po Bře-

zové a jejím okolí a posbíraly případné odpadky, 

za což je chválíme.

Za ZŠ H. Kadlecová

pokračování na str. 11

domlouval než já. 

Taťka vzal auto, dovezl z Kynšper-

ka deset chlebů, dvě basy piva, 

dvě konve vody, karton maric 

a štrycli špeku. Mužští se okamžitě 

podělili a všechno zkonzumovali – 

přímo sežrali.

„No, to by mě přišlo hezky do pe-

něz! Musíme vás ohlásit!“ řekl tatí-

nek. Okamžitě měl na těle několik 

špiček bajonetů.

„Opasno! Nikamú gavariť!“ To jsem 

ještě rozuměl.

Druhý den měli mužští kupu masa 

z jelení laně, kterou prý jen našli. 

Ale zase chtěli chleba, cigarety 

i vodku nebo rum. 

„Čuť, čuť popiť!!“

Řešení se našlo. Chlapi dostali vid-

le a začali nakládat slámu na valní-

ky. Dva dokonce uměli řídit „gácik“ 

a mohli na střídačku řídit traktor. 

Ze slámy si uměli vybudovat tři 

provizorní chatrče. Z místa, obsa-

zené kóty, se však hnout nechtěli. 

Koncem října začal v noci padat 

sníh, teploty klesaly pod nulu. Kaš-

lání a soplení.

Zda se vedení vojsk rozpomnělo, 

kam vyslalo svoje družstvo, nebo 

na ně upozornil někdo ze svědků, 

nevím. Prý ale jednoho chlad-

ného dne, za plískanice deště se 

sněhem, přijel gáz jen s jedním 

důstojníkem. Prý co všechno ze 

stupačky auta řečnil, nebyla vůbec 

ruština. Mužští se krčili, sesbírali 

jen zbraně a ve zbídačelém oble-

čení odcházeli husím pochodem 

za gázem. Na místě zbyla jen slá-

ma, ohniště a mnoho toaletního 

papíru. 

S touto odloučenou jednotkou 

jsem se před 49 lety setkal jen jed-

nou a vlastně jsem se neosvědčil. 

Dost lidí o ní vědělo, a nikdo o ní 

v době normalizace ani po ní ne-

chtěl mluvit, protože následky se 

daly vykládat tak i tak. I dnes vám 

bývalí zaměstnanci státních stat-

ků nebo lesů ze Zlaté neurčitým 

Den země na 1. stupni

Den země na 2. stupni
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na Kamenici, kde si děti opekly pochutiny dle vlast-

ního výběru. A jelikož se slavil Den Země, pomohli 

žáci při úklidu Březové a okolí buď vlastními silami, 

nebo zdokumentováním případných černých sklá-

dek, což ocenilo i vedení města. A za to patří našim 

žákům velká pochvala!

Za ZŠ Š. Krausová

ličkách a pohádka Včelka Mája. Za skvělou práci 

jsme dostali diplom. Rodiče si naši práci prohlédnou 

na nástěnce.

Za ZŠ H. Baláková

Na svatého Jiří vylézají hadi a štíři.

A my jsme nechali „vylézt“ výstup z projektového 

dne. Vyzkoušeli jsme si přezimovat jako včeličky 

v chomáči. Poté jsme vypracovali test, složili puzzle 

a vybarvili omalovánky. Nechyběla písnička o vče-

pokračování na str. 12

mávnutím ruky ukáží, kde je místo 

„u Rusáků“. Pomalu nastává doba, 

kdy takováto epizodka okupace 

zapadne v zapomnění.

Jarda schubert

tbb informuje

Z druhého dílu ČP v XCO jsme 

vyválčili dvě 9. místa. Palinko v ex-

pertech a Brillák v mastrech si 

vedli dobře a mít trochu štěstíčka, 

mohlo být ještě lépe. Zato sobotní 

XCE bylo trochu „ostudou“. Palin-

kovi se nepovedlo po chybě pora-

zit ani jednoho soupeře a nemo-

hl si zajet vyřazovací část. Přesto 

umístění má započítané lepší než 

před týdnem v K. Hoře. Brillák: „Trať 

byla jezdivá, technicky zajímavá. 

Start se mi povedl. Ale kadeti, kteří 

startovali před náma, tomu přidali 

na dramatičnosti, nedalo se moc 

předjíždět, pletli se. Konečně de-

váté místo, jel jsem své maximum.“ 

Palinko: „...v sobotu jsem jel v Pra-

ze Eliminátor. Byla dost velká zima 

a občas poprchávalo. Před startem 

se mi popravdě ani moc nechtě-

lo. Po přečtení startovní listiny 

jsem zjistil, že nás je pouze 17, což 

znamená, že jen jeden nepostou-

pí. Při rozjetí jsem si říkal, že jestli 

nepostoupím, tak můžu rovnou 

skončit s cyklistikou. Vystartoval 

jsem do kvalifikace a do poloviny 

tratě bylo vše ok. Jenže při pro-

jetí ostré zatáčky doprava jsem 

si líznul o strom a už jsem ležel... 

To znamenalo že bylo po nadě-

jích, do cíle jsem tedy ještě dojel, 

ale skončil na nepostupovém 17. 

místě.“

Prodloužený prvo-

májový víkend

O nabitém prodlouženém víken-

du jsme se zúčastnili třech závo-

dů. Z naší družiny se do bojů za-

pojilo 16 závodníků. Nejvíce jich 

bylo v Aši na Bláteníku, kde se mj. 

představila i naše přípravka. Statis-

Den země v 1.B
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Den Země jsme náležitě oslavili. Ve třídě jsme si 

vyprávěli o ekologickém zemědělství, o biopotravi-

nách, o nutnosti řídit odpad. Promítli jsme si videa 

s danou tematikou. Vytvořili jsme plakátky vybíze-

jící ke sběru odpadu. Při práci jsme vyslechli píseň 

„Chválím tě, Země má“. Na hřišti jsme ve skupin-

kách plnili různé úkoly. Na jednom stanovišti pan 

Kadlec moc pěkně povídal o včeličkách, které nám 

také přivezl ukázat. Pak jsme se vydali na vycházku 

s cílem všímat si jarní přírody, upozornit na to, jak 

někteří lidé zvelebili okolí naší školy, nebo odsoudit 

prohřešky proti přírodě a posbírat papíry a plasty 

odhozené neukázněnými lidmi do přírody. Byli jsme 

překvapeni, jak rychle jsme zaplnili pytle. Napadla 

nás slova známé písně: A co děti, mají si kde hrát?

Za ZŠ J. Fajtová

tika víkendu: 3 závody, 27 startů, 5 

vítězství, 5x stříbro, 3x bronz.

Ašský Bláteník: Děti do 6 let: 

Petr Basetlík 7. místo, Tomáš Vo-

koun 10. Kluci do 10. let: Matěj 

Velát 13., Jakub Vokoun 16. Mladší 

žákyně: Barbora Dvořáková 9. Ka-

deti: Martin Řezáč 4. Ženy: Kateři-

na Lacinová 2.: „Po startu to bylo 

dost zmatečné, spousta lidí dělala 

chyby, takže nebylo nic těžkého 

se někde zasekat. Celé první kolo 

jsem pak bojovala s pár holkama 

o pozice, než se to ustálilo a já jela 

kolem 8.-12. místa. Druhé kolo 

už pak byl boj s tratí, kdy každej 

kopec stál za to! Ale do cíle jsem 

nakonec dorazila nadmíru spoko-

jená - celkově osmá a druhá v ka-

tegorii.“

Ženy masters: Dana Kopecká 2.

Muži: Pavel Kodl 1.: „Na startu 

slušná konkurence, až na absenci 

lepších Němců. Start se mi pove-

dl a vyjel jsem sjezdovku na dru-

hém místě hned za Svobodákem. 

Polovinu prvního kola jsem objel 

na první pozici a jel jsem celkem 

v pohodě. V jednom kopci šel pře-

de mě Marvy, tak jsem se zařadil 

za něj a objel takhle celé první 

kolo. Po prvním kole zůstala tedy 

vepředu pětičlenná skupinka. Filip 

Eberlík, Fába, Marvy, já a nějaký 

Němec. V polovině prvního kola 

poodjeli Filip s Fábou a já zůstal 

kousek za nimi. Postupně se mi 

vzdalovali a já si jel svoje tempo. 

Do konce druhého kola se mě 

držel Němec a Vojta ztrácel. Pak 

ztratil i Němec a já si dojel celkem 

v klidu pro celkové třetí místo 

a první v kategorii. Prvně v sezo-

ně jsem byl spokojený s výkonem, 

jelo se mi dobře na všech částech 

trati.“

Jiří Svoboda 3.: „Start se nám s Ko-

dlíkem povedl lépe než jsme če-

kali, nahoře nad sjezdovkou jsme 

byli první. Poté jsme raději zvolnili 

a čekali, kdo se k nám dotáhne. 

pokračování na str. 13

Den země ve 4.A



13z naší škOly

zpravodaj města březová a přilehlých obcí  |  červen 2017

a poučeni o zásadách bezpečného pohybu na soci-

álních sítích. Přednášky byly nejen pro žáky, ale i pro 

jejich kantory velmi poučné, neboť se jedná v sou-

časnosti o vysoce aktuální téma. Za žáky naší školy 

děkujeme pánům policistům za jejich čas a doufej-

me, že se žáci budou v kyberprostoru pohybovat 

tak, aby ochránili nejen sebe, ale i své blízké. 

Za ZŠ P. Karmazínová

V pátek 5. května navštívili naši školu odborníci 

na kyberkriminalitu z Policie ČR. Žáci 2. stupně byli 

seznámeni s nástrahami číhajícími na internetu 

pokračování na str. 14

Po chvilce už tu byl Márvi s Fa-

bou a Eberlíkem. Cca ve třičtvrti-

ně okruhu mi trošku cukli a s tou 

ztrátou, která nepatrně narůstala, 

jsem jel dvě kola za nimi sám. Stá-

le jsem je měl na dohled a čekal 

jsem, kdo z nich odpadne a koho 

budu moci sjet. Ve třetím kole už 

byli naděleni a Vojta se mi stále 

přibližoval. Na konci 3. kola jsme 

již jeli spolu. Čtvrtý kolo už bylo 

vyčkávací, co kdo kde zkusí. Vojta 

byl silnější v posledních kopcích, 

takže jsem zůstal na celkovém 6. 

místě a 3. v kategorii.“

Dan Řezáč 5.

Masters I: Pavel Csipka 5., Masters 

III (nejnabitější kategorie zejména 

díky Němcům bojujících v Cube 

cupu): Jiří Toms 13., Jiří Bartoš 18.

VC Sport Beran Chrast: Muži: Pavel 

Kodl 1.: „Na startu celkem dost lidí, 

ale nevěděli jsme, jak jsou na tom 

výkonnostně. Po projetí okruhu 

jsme věděli, že to nebude jen 

o výkonnosti, ale také o hlavě krat-

ký okruh, který se jede 10x a v jed-

nom kole cca na 100 m se přejíž-

dí 5x potůček. Start se mi moc 

nepovedl díky špatně zacvaklé 

noze, ale během prvního kola 

jsem se dostal do čela. Jel si své 

tempo a vybudoval jsem si menší 

náskok před ostatními. V polovině 

druhého kola jsem si všimnul, že 

na druhé pozici je Jirka s malým 

náskokem před ostatníma. Počkal 

jsem tedy na něj a pak jsme jeli, 

co to šlo, dál. Do poloviny závodu 

jsme si vytvořili dostatečný náskok 

a pak jsme ho udržovali až do cíle. 

V cíli mě Jirka nechal vyhrát. Takže 

po neděli také spokojenost, výkon 

dobrý, podtržený parádní spo-

luprací s Jirkou, první dvě místa 

v elitě a Míra doplnil třetím mís-

tem v masters 1.“

Jiří Svoboda 2.: „Rychlý jednodu-

chý okruh jen s jedním kopcem. 

Konkurence docela početná, sešlo 

se nás na startu 16 v jedné katego-

přeDnášky O bezpečnOsti na Internetu
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Za ZŠ Š. Krausová

Největší válečný konflikt v dějinách lidstva trval od 1. 

září 1939 do 2. září 1945. Šest let válečného běsnění 

znamenalo smrt pro několik milionů lidí.

Byl to nejstrašnější válečný konflikt kvůli dokonalej-

ším strojům na zabíjení, ale i existencí letadel a raket. 

Nový byl rozsah krutosti vůči milionům bezbran-

ných civilistů a zajatců.

Vážíme si toho, že je mír.

1.A a 1.B

Každoročně se žáci školy, kteří mají vlohy pro atle-

tiku, zúčastňují atletické soutěže Pohár rozhlasu. 

Radost nám letos v okresním i krajském kole udě-

laly mladší dívky, které přivezly z okresní i krajské 

soutěže zlatou medaili. Obdivuhodné rekordy tr-

haly na hodu míčkem (A. Hradská 59 m), na skoku 

dalekém a vysokém také předvedly skvělé výkony 

(S. Bláhová 413 cm, A. Fialová 137 cm) a nejlepšími 

sprinterkami závodu byly P. Hrbáčková a A. Hradská. 

Dalšími členkami družstva byly: A. Kuchtová, A. Trä-

gerová, M. Martínková, T. Polcarová a T. Včeláková. 

O postup na republikové finále rozhodnou až ko-

nečné bodové výsledky závodů v ostatních krajích.

Děkujeme všem za reprezentaci školy, gratulu-

jeme vítězkám a přejeme jim štěstí v nominaci 

na republiku.

rii. Závod byl celkem na 10 kol, což 

bylo nekonečné, až jsme se v tom 

počítání ztratili. Start se mi z druhé 

řady úplně nevyvedl. Ve druhém 

kole jsem to v kopci zkusil a dostal 

jsem se na 2. místo hned za Kodlí-

ka. Pak jsme na pár kol za to vzali 

a udělali si náskok, který jsme si 

drželi až do cíle...“

Masters I: Miroslav Brill 3.

Časovka Na Zelenou horu

Kadeti: Martin Řezáč 2.

Ženy: Kateřina Lacinová 1.: „V pon-

dělí ráno nás pak čekal přesun 

na časovku na Zelenou Horu. Už 

cestou na závod mě tak pekelně 

bolely nohy, že mi bylo jasný, jak 

bude závod asi vypadat. Na sílu 

jsem se tedy nemohla spoléhat, 

a tak jsem závod vydřela přes leh-

ké převody (než mi v nejprudším 

stoupání došly). Nakonec jsem 

byla opět v kategorii sama, takže 

takové smutné první místo, ale 

celkově v ženách třetí, kdy mě 

předjela motorka Dáda a Radka 

Slaninová. Teď už nezbývá než 

se nějak přes týden vzpamatovat 

a příští víkend ve velmi podob-

ném stylu.“

Ženy Masters: Dana Kopecká 1.

Muži: Pavel Kodl 1.: „Na start jsme 

jeli ve skupině z Aše a už cestou 

šlo celkem znát, že mám za sebou 

dva závody, nohy celkem bolely, 

ale nebylo to nic strašného. Start 

na asfaltu jsem nechtěl přehnat, 

abych měl dost sil do lesní pa-

sáže. Samozřejmě jsem jel šrot 

hned od startu a v polovině as-

faltu jsem měl už úplně dřevěné 

nohy. V lesní části se to naštěstí 

rozjelo a nejelo se mi úplně špat-

ně. Po odbočení na závěrečný 

úsek k rozhledně na mě ale přišla 

únava. Cítil jsem, že nejedu úplně 

tak svižně a že se tu dá jet rychleji, 

nohy pálily a už nechtěly zrychlit. 

Protrpěl jsem to tedy až na vrchol 

a pak čekal na časy ostatních. 

Čas stačil na druhé místo celkově 

pokračování na str. 15

za pOhár rOzhlasu jednička s hvězdičkou

už vím, proč nejdu 8. května do školy
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a první v kategorii.“

Jiří Svoboda 2.: „Na časovku už 

jsem byl tuhej a čekal jsem, že 

budu rád, když nahoru jen vyjedu. 

Nakonec to docela šlo, když jsem 

si nenastupoval. Takže objeto jen 

v rychlém tempu, na nic lepšího 

to po závodním víkendu nebylo. 

Druhý v kategorii a asi 6. celkově.“

Masters I: Miroslav Brill 4.: „Časovky 

jsou moje slabá stránka, a tak to 

i dopadlo, jel jsem si alespoň pro 

pár bodů do Chebského poháru.“

Pavel Csipka 5., Jan Vokoun 8.

Masters III: Jiří Toms 3., Jiří Bartoš 4.

Františkolázeňské kritérium

Vyhlášený František pro absolutní-

ho vítěze mužů končí letos v bře-

zovských rukou. Krom vítězství 

Svoboďáka na nejvyšší stupínek 

ještě vystoupali Martin v kadetech 

a Tomášek Vokoun na odrážed-

le. Tak postupně, program začal 

od nejmenších:

Tomáš Vokoun – děti do 4 let – 1. 

místo. Tomík si počínal jako vel-

kej závodník. Ani se nechce věřit, 

že před měsícem v Chodově ujel 

pouhých 10 m, než odmítl pokra-

čovat...

Petr Basetlík – kluci do 6 let – 5. 

Jelo se na 3 kola. Špatný start, ale 

následně bojovný výkon a k me-

daili jen kousek. 

Barbora Blažková – holky do 6 let 

– 3. Jestli Péťa měl špatný start, 

tak Barča ještě horší. Ale pak kaž-

dým kolem se posunula o nějakou 

příčku vpřed a v poslední zatáčce 

dokonce na pódium.

Jan Kuliš – kluci do 8 let – 8. 

Po startu poslední, ale bojoval, 

snažil a správně řadil. V nájezdu 

do druhého kola předjel tři soupe-

ře, kterým pak i ujel.  

Jakub Vokoun – kluci do 10 let – 

7. Jako jediný na malém kole měl 

velký hendikep. Přesto proti před-

chozím závodům znatelný posun. 

Anna Havelková – holky do 10 

let – 3. První závod s SPD a ty se 

pokračování na str. 16

a my to víme,

my jim dárek vyrobíme.

Řekneme jim básničku,

zpíváme i písničku.

Víme všechno o své mamince,

dáme jí „strom lásky“ ze srdce.

Na lásku recept známe,

v neděli z něj lektvar umícháme.

maminky mají svátek

a nápady na zvelebení Březové. Pan starosta nám od-

pověděl na všechny zvídavé dotazy a my se těšíme 

na další společné setkání. 

Za milé přijetí panu starostovi děkujeme.

Za ZŠ M. Krupičková

S žáky šestých ročníků jsme se v rámci předmětu 

výchova k občanství vydali za panem starostou Mi-

roslavem Boudou. Čekalo nás příjemné vyprávění 

o chodu obce, přidružených vesničkách a o živo-

tě našeho města. Debatovali jsme o tom, co by se 

nám na Březové líbilo, dávali jsme nejrůznější návrhy 

beseDa s panem starostou
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staly úvodním zlem. Než se poda-

řilo zacvaknout, většina soupeřek 

byla daleko. Bojovností a chytrým 

během v bahenní pasáži se probo-

jovala na pěkné místečko. 

Barbora Dvořáková – ml. žákyně 

– 7. Bojovný výkon, ale několik 

začátečnických chybiček. Přesto 

výrazný posun v porovnání s Blá-

teníkem. 

Takže dětičky se nám zlepšují. 

Chybí nám více výbušnosti, ale 

ta postupně přijde. Bohužel nám 

z naší skupinky chybí na závodech 

ti o trošičku zdatnější (aspoň v tré-

ninku). 

Starší kategorie:

Martin Řezáč – kadeti – 1. místo: 

„Po startu jsem byl první s men-

ším náskokem, po chvíli mě dojel 

Adam Marek a hned se nacpal 

přede mě. Hned jsme měli náskok. 

Na konci kola nás předjel San-

ťák a jel před námi asi 50 metrů. 

Druhé kolo proběhlo bez větších 

problémů. Třetí kolo Adam zrychlil 

a začalo se závodit. Na trati nebylo 

moc míst, kde se dalo předjíždět, 

takže jsem spoléhal na jediný ši-

roký kopec, kde jsem ho nakonec 

i předjel, a potom si už v pohodě 

dojel do cíle...“

Kateřina Lacinová – ženy – 2.: 

„Hned na startu jsem vytrhla nohu 

z pedálu, takže jsem odjížděla troš-

ku se zpožděním a bylo to znát. 

Hned tam odjely dvě holky a já už 

pak neměla šanci to dojet. První 

kolo jsem se tedy držela na tře-

tím místě, ale vzápětí mě předjela 

Milada Soukupová a hned chvíli 

po ní i Radka Slaninová, takže jsem 

pak jela na pátém místě a tak do-

jela i do cíle. Co se pocitů týče, tak 

se mi závod líbil, ale bohužel kvů-

li stálým problémům s kolenem 

jsem nemohla jet těžké převody 

a na takové rychlé trati to bylo 

s točením marný...“ 

Jiří Svoboda – muži – 1.: „Kritérko 

ve Frantovkách bylo rychlé, žád-

pokračování na str. 17

pozorovalo káně, sojka i sova. Měli jsme štěstí i při 

procházce nad oborami, kde se pásly srnky. Teď už 

všichni víme, jaká zvířátka patří do lesa a jak se v lese 

chováme. 

Jitka Hornerová, MŠ Komenského

Na školní výlet jsme se tentokrát vydali do Lázeň-

ských lesů na stezku se zvířátky. Z lesa na nás vy-

kukovaly siluety zvířátek, které jsme si prohlédli 

a něco se o nich dozvěděli. A tak jsme se setkali s vl-

kem, liškou, divočákem či jelenem. Ze stromů nás 

nosti provedení cviků. Díky tomu všemu se učí lépe 

vnímat své tělo a zdravým pohybovým návykům. 

Děti se moc rády během lekce nadšeně zapojují, 

vymýšlejí a tvoří. Nakonec si u závěrečné relaxace 

i odpočinou. Naši malí jogínci jsou z hodin nadšení 

a odcházejí s úsměvem na tváři natěšení na příští 

setkání. Těšíme se na spolupráci s lektorkou Jitkou 

i v příštím roce.

MŠ Komenského

Lektorka jógy pro děti Jitka Malušková již druhým 

rokem cvičí s dětmi naší školky. Setkání probíhají 

jednou týdně a každá hodina je naplněna spoustou 

pohybu a zábavy. Děti si protáhnou svá těla, narov-

nají záda, posílí svaly, procvičí dýchání a rozpohy-

bují se při jógových hrách. Cviky jsou inspirované 

přírodou, hlavně zvířecím světem a vším kolem nás. 

Učí se různé jógové sestavy, cvičit ve dvojicích, pl-

nit společně úkoly a nechybí ani veselá hudba, ani 

pomůcky, které jim pomáhají v pochopení správ-

jÓGa v mateřské škole

putOvání za zvířátky
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ný velký kopec, což mi sedělo. 

Od startu jsme se vepředu usadili 

s Kodlikem a za náma se vezl Vojta 

Marvan s Kájou Tyrpeklem. Během 

prvních kol jsme si vytipovali mís-

to, kde máme navrch. Domluvili 

jsme se, že to zkusíme v předpo-

sledním kole. Kodlík za mnou 

bohužel udělal pár chyb, takže se 

nám vzdálit nepovedlo. Při nájez-

du do posledního kola Vojta mu-

sel řešit ufukující se zadní kolo, 

tak jsme zbyli jen tři. Zkusili jsme 

to na Káju zase na stejném místě 

a tentokrát to vyšlo, zbytek kola 

jsme si objeli sami a do cíle mě už 

Kodlík nechal. Takže nakonec prv-

ní místo.“

Pavel Kodl – muži – 2.: „V posled-

ním kole jsme urvali Káju Tyrpekla 

i s Vojtou Marvanem. Ten měl pak 

i defekt...“ 

Miroslav Brill – masters I – 3.: „Trať 

byla rovinatá, start mi nevyšel, 

můj týmový kolega mě sevřel, 

trošku jsem ztratil, udělala se díra, 

v prvním kole jsem se to snažil 

sjet, nakonec jsem skončil v druhé 

skupině, ze které jsem též vypadl 

a dojel závod sám, konečné třetí 

místo.“ 

Pavel Csipka – masters I – 6.: „Měl 

jsem asi nejhorší start v živo-

tě a s počtem lidí a kličkováním 

po startu jsem se hned propadl 

někam dozadu. První dvě kola 

jsem se snažil něco sjet, ale nikoho 

jsem neviděl, tak jsem dojel spíš 

abych si pohlídal pozici, nakonec 

jen šestou, bohužel...“ 

Jan Vokoun – masters I – 9.: „Čas, 

který letos kolu věnuji, je někde 

znát. Na startu jsem se s poko-

rou zařadil až na konec a to bylo 

správné rozhodnutí. Ve třetím kole 

jsem měl takový požitek z jízdy, že 

všichni kolem málem viděli můj 

oběd a ve čtvrtém jsem s velikou 

radostí pouštěl ty první...“

Jan Vokáč

vově vystřílel Radek Mrkva z moravských Dolních 

Bojanovic, a to po tzv. rozstřelu s březovským Ladi-

slavem Truhlářem. Třetí skončil březovák Jan Hruška. 

Nicméně v konečné tabulce této soutěže seriálu 

M ČR v první desítce figuruje při 30 zúčastněných 

hned pět Březováků. 

Po třech soutěžích seriálu M ČR v Kaceřově, Dolních 

Bojanovicích a Dolním Rychnově je zatím v čele cel-

kové tabulky Ladislav Truhlář z Březové a v těsném 

závěsu za ním Pavel Rozmuš. V rámci seriálu M ČR 

ještě střelce čeká sedm soutěží, s podzimním finá-

le u nás na Březové. Aktuálně se střelci připravovali 

na soutěž, která proběhla v době uzávěrky tohoto 

vydání v Mutěnicích na Moravě, a v červnu se pak 

odehraje soutěž v nedalekém Královském Poříčí 

(v prostorech u fotbalového stadionu). 

6. května se březovští střelci zúčastnili druhé soutě-

že seriálu M ČR v Dolních Bojanovicích. Soutěž zde 

vyhrál březovský Ladislav Truhlář a třetí skončil Pavel 

Rozmuš rovněž z Březové.

Dne 13. května se uskutečnila další soutěž M ČR 

ve střelbě z praku, a to tentokrát v sousední obci 

Dolní Rychnov. Akci zde uspořádali březovští pra-

kisté za podpory obce, kdy Dolní Rychnov zajis-

til pro akci prostory i se zázemím s občerstvením 

a březovští pak zajistili organizaci samotné soutěže. 

Přítomnými diváky i zúčastněnými soutěžícími byla 

celá akce hodnocena velmi kladně a pozitivem byla 

i velká účast střelců – amatérů, možnosti zastřílet si 

využila i celá řada dětí.

Co se týče výsledků, březovští tentokrát (po velmi 

dlouhé době) neobhájili první místo, které si v Rych-

zprávičky z prakárny

u březOvský střelec laDislav szOlar míří na svůJ cíl...
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Starosta Bouda Miroslav 22 724 180 833

Tajemnice Kašparová Jana 23 724 180 788

Sekretariát Doudová Veronika 63 602 656 630

Podatelna Semínová Jana 10

Vedoucí HSO Sladká Anna 18 603 564 821

Vedoucí SMM Fajt Jakub 17 602 110 574

Matrika Adamcová Marie 11

Bytové odd. Fialová Lenka 16 725 093 073

Pokladna Musilová Libuše 26

Účtárna Škubalová Šárka 19

Ekonom Zubr Martin 30 724 217 079

Vedoucí MH Smíšek Petr 14 604 731 791

Údržba bytů Zíková Dana 12 603 564 819

Referent dotací Bělíček Jaroslav 13 601 573 182

Instalatér Hoffmann Karel 24 725 093 076

Elektro Malík Petr 29 725 042 793

Kult. dům a MFC Mgr. Bedeč Michal 725 984 492

Dům pro seniory 68

zpravodaj města březová a přilehlých obcí  |  červen 2017

zpravODaj města březOvá a přiDružených Obcí
Vydává Městská rada v Březové (IČO: 00259250). Zaregistrováno pod značkou MKČR E12586. Vychází měsíčně. 

Uzávěrka každého čísla je vždy 20. dne předchozího měsíce. Příspěvky zasílejte na adresu MěÚ Březová, redakce Zpravodaje, nám. Míru 230, 357 61 

Březová, nebo předávejte v infocentru ve vestibulu budovy MěÚ. 

Příjem inzerce a technické zpracování: Martin Zubr, kancelář č. 16 (budova MěÚ) telefon 352 633 530, fax 352 661 249, e-mail: info@mu-brezova.cz. 

Náklad 500 výtisků - Sazba a tisk: AZUS Březová, s.r.o., www.azus.cz

město březová 
poskytuje tyto 
služby:

infOcentrum - vestibul měÚ

podatelna měÚ 

informace: 

•	 o	kulturních	a	sportovních	akcích,

•	 o	dopravním	spojení,	

•	 o	ubytování,	stravování.	

kopírování pro veřejnost.

faxování, tisk z datových nosičů.

prodej:

•	 map	a	publikací,

•	 propagačních	předmětů.

prOnájem prOstOr kD a mfc

•	 sportovní	hala	-	p.	Jiří	Musil,	

správce, mobil: 724 217 041

•	 kulturní	a	společenské	akce	-	

Mgr. Michal Bedeč, vedoucí KD 

a MFC, mobil: 725 984 492

stravOvání prO veřejnOst

ve škOlní jíDelně

•	 za	výhodných	podmínek,	

•	 výběr	ze	dvou	jídel,

•	 možnost	objednávek	přes	internet,

•	 stravu	lze	odebrat	do	jídlonosičů	

nebo zkonzumovat přímo 

v příjemném prostředí školní jídelny,

•	 sleva	pro	seniory.

Informace, objednávky:  

p. Blanka Bulková, tel.: 352 633 543

mOžnOst inzerce

•	 ve	zpravodaji:	p.	Martin	Zubr,	 

tel.: 352 633 530

•	 ve	vývěsních	skříňkách:	 

infocentrum ve vestibulu 

MěÚ, tel.: 352 633 510

•	 komerční	hlášení	veřejným	

rozhlasem: p. Lenka Fialová, 

tel.: 352 633 516

telefon: 352 633 525, mobil: 724 587 020,

e-mail: knihovna@mu-brezova.cz

pondělí, středa

čtvrtek

7.45 - 11.00 a 12.00 - 17.45

7.45 - 14.45

městská knihOvna Březová, Komenského 250:

městský ÚřaD Březová:  352 633 5xx

kDyž DOjDe k havárii ...

Při haváriích ve vašich bytech se Přednostně řiďte:
•	 v	případě	společenství	vlastníků	b.j.	informační	tabulkou	s	označením	Vašeho	správce	SVJ,	kde	jsou	uvede-

na pohotovostní čísla pro případ poruchy nebo havárie.

•	 v	případě	objektů	a	bytových	jednotek	v	majetku	města	Březová	se	řiďte	informační	tabulkou	vyvěšenou	

na budově městského úřadu, kde je vždy uvedeno konkrétní telefonní číslo spolu s pracovníkem který 

zajišťuje pohotovostní službu.

Při haváriích v pracovní době (pondělí, středa 7.00 – 17.00 hod., úterý, čtvrtek 7.00 – 15.00 hod., pátek 7.00 – 

13.30 hod.) můžete rovněž volat tel. číslo ústředny MěÚ Březová 352 661 273, 352 633 510.

některá další čísla, kam se lze obracet Při haváriích mimo Pracovní dobu: 
Plyn 1239 (pohotovostní služba plynárny), 777 650 060 (p. Malý)

Pohotovostní služba vodárny 

Pohotovostní služba elektro

352 304 111 

840 850 860

Provoz tepelného hospodářství Pohotovostní číslo při poruchách dodávek tepla a TUV:  

777 117 975, 777 117 020

Aktuální telefonní číslo osoby vykonávající hotovost je vždy 

vyvěšeno na vstupních dveřích do budovy MěÚ a rovněž 

na vratech výměníkové stanice VS 2 (za budovou MěÚ)

Obsluha výměníkové stanice: Věra Wilfertová, tel.: 777 117 975

Údržba výměníkové stanice:  Pavel Kalla, tel.: 777 117 020

Finanční a ekonomické odd.: Karin Grapová, tel.: 352 633 515 

Ředitel společnosti:  Bc. Michal Pehanič, tel.: 777 117 905

Další tísňová volání:

Univerzální tísňová linka 112

Hasičský záchranný sbor 150

Hasiči Březová 728 419 349 - Miroslav Lukáš, 723 878 867 - Jaroslav Pudil

Policie 158, 352 621 551 (Policie ČR - venkov)

Rychlá záchranná služba 155

Lékařská pohotovost 352 520 347 (16-21 h., S+N 9-19 h.), zubní 352 520 195 (S+N 9-14 h.)



                         Živé Sokolovsko z.s., město Březová u Sokolova a sponzoři  Vás srdečně zvou na 

Kostelecké                 
Kopečky 2017 

Závod s různorodým terénem i povrchem (maximální převýšení 150metrů, trasu zvládnou i 
rekreační chodci a běžci, nebojte se toho!! :-) ) 
Kde : Kostelní Bříza u Sokolova                                                                                                                  
Kdy : 3.6.2017, od 9:00hod (registrace), od 11:00hod starty 

Kategorie:                                                                                                                                                      
běh 6 km    (v případě min. 10 účastníků běhu se psem – samostatná kategorie Canicross)               
běh 11 km  (v případě min. 10 účastníků běhu se psem – samostatná kategorie Canicross)               
dogtrek 6km, 11km                                                                                                                                      
pěší, nordicwalking 6 km, 11km                                                                                                                   

Pořadatel může upravovat kategorie, dle počtu účastníků.                                                                      
Registrace na www.zivesokolovsko.cz  

Při platbě předem startovné 100,- kč, na místě 150,- kč, děti do 10 let zdarma. 
Občerstvení i zázemí zajištěné.  

Více info na www.zivesokolovsko.cz, nebo FB události 

Akci podporují: 

                                               ŽŽ


